
Møteprotokoll

Utval: Fylkesutvalet
Møtestad: , Ekstramøte, Myrkdalen hotel, Myrkdalen, 5713 Vossestrand
Dato: 11.06.2014
Tidspunkt: 09:00

Følgjande faste medlemmer møtte:

Namn Funksjon Parti Merknad
Sveinung Valle Representant A
Astrid F. Selsvold Representant A
Nils-Olav Nøss Representant A
Terje Søviknes Representant Frp
Silje Hjemdal Representant Frp
Sigbjørn Framnes Representant Frp
Tom-Christer Nilsen Fylkesordførar H
Mona Røsvik Strømme Representant H
Birthe Eriksen Representant H
Torill Selsvold Nyborg Representant KrF
Benthe Bondhus Representant Sp
Aud Karin Oen Representant SV
Mona Haugland Hellesnes Fylkesvaraordførar V

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall:

Namn Funksjon Parti Merknad
Inge Reidar Kallevåg Representant H         
Marte Malones Representant A

Følgjande varamedlemer møtte:

Namn Møtte for Parti Merknad
Stein Inge Ryssdal Inge Reidar Kallevåg H
Siri Klokkerstuen Marte Malones A

Frå administrasjonen møtte:

Namn Stilling Merknad
Johnny Stiansen Kst. fylkesrådmann
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel
Bård Sandal Fylkesdirektør reg. utvikling
Ingrid Kristine Holm Svendsen Fylkesdirektør organisasjon
Janne Værnø Kommunikasjonsdirektør
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar

Gro Stien Thorvaldsen
sekretær



Sakliste
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saknr

U.Off.

PS 137/14 Godkjenning møteinnkalling

PS 138/14 Godkjenning møtebok forrige møte

PS 139/14 Årsmelding 2013 Hordaland fylkeskommune 2014/15084

PS 140/14 Forslag frå Tom Skauge om Nelson Mandela-plass 2014/16906

PS 141/14 Endring i sonestruktur 2014/15892

PS 142/14 Ny E39 Os-Bergen og E39/Rv 580 Rådalskrysset. Avtale om 
grunnerverv til kollektivanlegg i Rådalen og massedeponi i 
Hordnesskogen.

2014/11856

PS 143/14 Bergen-Os Bompengeselskap AS - fylkeskommunal garanti 
for låneopptak

2014/17338

PS 144/14 Ymse

PS 137/14 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 11.06.2014 

Vedtak

Innkallinga og saklista vart godkjende utan merknader.

PS 138/14 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Aud Karin Oen påpekte at forslag frå SV til saka om kollektivstrategi var kome i møteboka på feil stad. 
Fylkesordføraren vil syte for at dette vert retta opp.

Vedtak

Ut over dette vart møteboka frå fylkesutvalet 20.05.2014 godkjend utan merknader.

PS 139/14 Årsmelding 2013 Hordaland fylkeskommune

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek «Årsmelding 2013 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek "Årsmelding 2013 Hordaland fylkeskommune" til orientering.

PS 140/14 Forslag frå Tom Skauge om Nelson Mandela-plass

Forslag til innstilling



Saka vert teken til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Nytt:
Fylkestinget ber om at det vert utreda om ein plass ved eller på ein av dei vidaregåande 
skulane i Hordaland kan verte gjeve Nelson Mandela sitt namn."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 14 røyster mot 1 røyst (SV) for Oen sitt forslag..

Innstilling til fylkestinget

Saka vert teken til orientering.

PS 141/14 Endring i sonestruktur

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek modell 2a som ny sonestruktur i Hordaland.

2. Ny sonestruktur vert innført frå 01.02.2015

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 13.05.2014 

Stein Inge Ryssdal sette på vegne av H, V, FRP fram forslag til vedtak.

Samferdselsutvalget ber om at fylkesrådmannen utarbeidar ein økonomisk analyse som viser 
inntektsbortfallet ved innføring av 1 sone for heile Hordaland og at denne blir lagt fram til Fylkesutvalet si 
handsaing av saka.

Røysting

Stein Inge Ryssdal sitt forslag til vedtak vart vedteke mot 1 røyst (A)

Vedtak

Samferdselsutvalget ber om at fylkesrådmannen utarbeidar ein økonomisk analyse som viser 
inntektsbortfallet ved innføring av 1 sone for heile Hordaland og at denne blir lagt fram til Fylkesutvalet si 
handsaing av saka

Pål Kårbø sette fram forslag til nytt pkt.

Fylkestinget ynskjer ein liknande gjennomgong av sonestruktur for båtrutene.

Anne-Line Innvær sette på vegne av A, SV, SP, KRF fram forslag til nytt pkt.

Fylkestinget meiner at eins takst i Bergen også må gjelda toget på strekninga Arna-Bergen.

Tom Skauge sette fram oversendingsforslag.

SV ber om at taksten ikkje vert auka ved endring av sonestrukturen.



Røysting

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Pål Kårbø sitt forslag til nytt pkt vart samrøystes vedteke.

Anne Line Innvær sitt forslag til nytt pkt vart vedteke mot 7 røyster (H, FRP).

Tom Skauge sitt oversendingsforslag fekk 1 røyst og fall.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek modell 2a som ny sonestruktur i Hordaland.

2. Ny sonestruktur vert innført frå 01.02.2015

3. Fylkestinget ynskjer ein liknande gjennomgong av sonestruktur for båtrutene.

4. Fylkestinget meiner at eins takst i Bergen også må gjelda toget på strekninga Arna-Bergen.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.05.2014 

Direktør for Skyss, Oddmund Sylta, orienterte om konsekvensar av innføring av ei takstsone i Hordaland.

Mona Hellesnes sette fram slikt forslag: 

"Saka vert utsett til ekstra møte 11. juni 2014."

Til møtet i juni bør saksframstillinga m.a. innehalde 
 Notatet som direktør Sylta presenterte på møtet i fylkesutvalet 20. mai 2014. 
 Verknader av auka minstetakst på passasjertalet, både i høve til alt. 2 a og ei sone.

Røysting
Hellesnes sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Saka vert utsett til ekstra møte 11. juni 2014.
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Terje Søviknes sette på vegner av Frp, H og V fram slikt forslag:

"1. Fylkestinget vedtek 1 sone-modellen for Hordaland frå 01.02.2015.

2. Følgjande føresetnader vert lagt til grunn for 1 sone-modellen:

a) – gyldighet for billett tidsavgrensa til 2 timar.
b) – påstigingsgebyr for alle som nyttar kontantar.
c) – rabattstrukturen for enkeltreiser vert gjennomgått.

3. Endringa i sonestruktur skal evaluerast 1. halvår 2016."

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Saka vert utsett."

Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.

Aud Karin Oen sette fram slik protokollmerknad:

"SV ber om at taksten ikkje vert auka ved endring i sonestrukturen."

Røysting
Fylkesordføraren la innstillinga frå samferdselsutvalet til grunn for røystinga.



Søviknes sitt forslag vart vedteke med 8 røyster mot 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) for innstillinga punkt 1.
Innstillinga punkt 2 fekk ingen røyster og fall.
Innstillinga punkt 3 fekk 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) og fall.
Innstillinga punkt 4 fekk 7 røyster (A, Sp, SV, KrF) og fall.

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget vedtek 1 sone-modellen for Hordaland frå 01.02.2015.

2. Følgjande føresetnader vert lagt til grunn for 1 sone-modellen:

a) – gyldighet for billett tidsavgrensa til 2 timar.
b) – påstigingsgebyr for alle som nyttar kontantar.
c) – rabattstrukturen for enkeltreiser vert gjennomgått.

3. Endringa i sonestruktur skal evaluerast 1. halvår 2016.

Protokollmerknad frå SV
SV ber om at taksten ikkje vert auka ved endring i sonestrukturen.

PS 142/14 Ny E39 Os-Bergen og E39/Rv 580 Rådalskrysset. Avtale om 
grunnerverv til kollektivanlegg i Rådalen og massedeponi i Hordnesskogen.

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom Staten v/Statens vegvesen Region vest og 
Hordaland fylkeskommune.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Stein Inge Ryssdal, Torill Selsvold Nyborg og Terje Søviknes stilte spørsmål om dei var ugilde fordi 
dei er styremedlemer i Bergen-Os Bompengeselskap AS. Dei gjekk frå medan spørsmålet om dei var 
ugilde vart drøfta.

Fylkestinget vedtok samrøystes at Ryssdal, Selsvold Nyborg og Søviknes ikkje var ugilde. 
Jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd.

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Fylkesutvalet vert gjeve fullmakt til å sluttføre og godkjenne kontrakten. 

I samband med p. d) skal det haldast ei synfaring kor både Vegvesenet og lokale relevante 
partar vert inviterte."

Terje Søviknes sette på vegner av Frp, H og V fram slikt forslag:

"Nytt punkt 2:
Hordaland fylkesting ber i tillegg Statens vegvesen foreta en fornyet vurdering av alternativ 
tilkomst via Fana Stein og Gjenvinning (FSG) frem mot anleggsstart.

Vurderingen må spesielt ta for seg trafikksikkerhet v/Stend jordbruksskule, Hordnesveien og 
Bjarghallen, samt risko knyttet til tidligere avfallsdeponi v/evt. ny trase over FSG."

Røysting
Oen sitt forslag fekk 1 røyst og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Søviknes sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget 



1. Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom staten v/Statens vegvesen Region vest og
Hordaland fylkeskommune.

2. Hordaland fylkesting ber i tillegg Statens vegvesen foreta en fornyet vurdering av alternativ tilkomst 
via Fana Stein og Gjenvinning (FSG) frem mot anleggsstart.

Vurderingen må spesielt ta for seg trafikksikkerhet v/Stend jordbruksskule, Hordnesveien og 
Bjarghallen, samt risko knyttet til tidligere avfallsdeponi v/evt. ny trase over FSG.

PS 143/14 Bergen-Os Bompengeselskap as - fylkeskommunal garanti for låneopptak

Forslag til innstilling

Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 3 500 mill. kr (2014-kr) som Bergen-
Os Bompengeselskap as tar opp til finansiering av E39 Svegatjørn-Rådal.

Garantiperioden strekkjer seg fram til utgangen av 2038.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Stein Inge Ryssdal, Torill Selsvold Nyborg og Terje Søviknes gjekk frå som ugilde fordi dei er 
styremedlemer i Bergen-Os Bompengeselskap as. Jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e.

Dan Femoen, Pål Kårbø og Signe Ulvund  møtte for Ryssdal, Kårbø og Søviknes i saka.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget 

Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 3 500 mill. kr (2014-kr) som Bergen-
Os Bompengeselskap as tar opp til finansiering av E39 Svegatjørn-Rådal.

Garantiperioden strekkjer seg fram til utgangen av 2038.

PS 144/14 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.06.2014

Det var ingen saker under dette punktet.


